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Protokoll fört vid sammanträde med Svenska Kennelklubbens avelskommitté, SKK/AK, 2024-
05-22. 

 
Det justerade protokollet redovisar vad som har avhandlats vid mötet. Beslut som fattats kan 
bli föremål för ändring av SKKs centralstyrelse.  
 

Närvarande: 

Ordinarie ledamöter: 

Karin Brostam Berglund (ordförande), Lars Ramberg (vice ordförande), Maija-Leena Eloranta, 
Mikaela Sandbacka, Liselott Ringman, Camilla Andersson, Elisabeth Rhodin, Maria Dahlberg 
och Maria Lönnhammar 
 

Adjungerade: 

Helena Skarp, Anne Bucksch, Sofia Malm Persson, Petra Waleij, Agneta Lönn (§ 51 b) 
 

Journalistisk bevakning: 

Jenny Widebeck 
 

Anmält förhinder:  
 

Protokoll 

Linda Widebeck 
 

§ 45  Mötet öppnas 
Karin Brostam Berglund hälsade alla välkomna och förklarade mötet öppnat.  
 
§ 46  Val av justerare 
Camilla Andersson utsågs att jämte ordförande justera dagens protokoll. Vald 
justeringsperson ska vara insatt i aktuella dispensärenden för att kunna redogöra för dessa 
vid kommittémötena. 
 
§ 47   Fastställande av dagordning  
Dagordningen fastställdes.  
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§ 48  Ekonomisk rapport 
Karin Brostam Berglund informerade att samtliga kommittéer inom SKK organisationen samt 
SKKs kansli har fått direktiv om att genomföra besparingsåtgärder för 2024. För 
Avelskommittén innebär det bland annat att samtliga kommittémöten för 2024 genomförs 
digitalt samt att det planerade mötet med SKKs uppfödarkommitté, UpK, ställs in. Gällande 
bidrag som SKK/AK ger till klubbar som arrangerar träffar med avelstema samt bidrag för 
inkorsningsprojekt ställs in. En annan post som drabbas hårt av besparingskraven är 
utbildningsåtgärder där kommittén måste se över vad som kan genomföras under året, 
något som SKK/AK delegerade till kansliet att undersöka vidare. Ordförande betonade även 
att kommittén kommer behöva begränsa antalet ledamöter som deltar under möten med 
klubbar.  
 
Vidare förelåg information från SKKs centralstyrelse, CS, med åtgärdsplaner för att vända 
den ekonomiska utvecklingen vi befinner oss i samt en ny modell för subventionering av 
deltagaravgifter vid centrala utbildningar och konferenser.  
 
§ 49   Föregående protokoll 
Kommittén gick igenom föregående protokoll och noterade att ett förtydligande bör göras 
gällande regelverket för att RFG-Scheme testa sin hund under för § 28 d) 2023 - 2 § 33 b) 
Återstående beslut RFG-Scheme - utländska intyg m.m. SKK/AK betonade att oavsett om 
hund undersöks i Sverige eller utomlands så är det vårt svenska regelverk som gäller, 
exempelvis gällande ålder på hunden vid undersökningstillfället. Regelverket för RFG-
Scheme finns publicerat på SKKs webbplats. Efter förtydligandet lades protokollet till 
handlingarna. 
 
§ 50  Beslut från SKK/AKs verkställande utskott 

a) Dispensansökan utländsk veterinär angående utfärdande av hjärtintyg  
Ansökan från veterinär om dispens från krav på specialistkompetens i hundens och kattens 
sjukdomar för att utfärda hjärtintyg. Veterinär som ansöker om dispens ska ha tillägnat sig 
kunskaper motsvarande specialistkompetens och ska ha gått parallellt med veterinär som 
innehar specialistkompetens. Den sökande ska inte bara känna till bedömningsgrunderna för 
respektive sjukdom/defekt utan även vad intygen står för inom SKK-organisationen och hur 
de ska fyllas i. SKK/AKs verkställande utskott såg över den inkomna dokumentationen och 
beslutade därefter att bevilja veterinärens ansökan för att utfärda hjärtintyg. 
 
§ 51  Bordlagda ärenden 

a) 2022 5 § 95 b) Bildandet av egen rasklubb för flerfärgade pudlar 
Den arbetsgrupp som tillsattes vid Kennelfullmäktige 2023 arbetar fortsatt med frågan 
rörande hundar med ej standardenlig färg och ärendet är därmed fortsatt bordlagt. SKK/AK 
noterade att den nya rasstandarden för pudel kommer att börja gälla fr o m 1 augusti 2024.   

https://www.skk.se/uppfodning/halsa/andning/rfg-scheme/
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b) 2023 1 § 10 f) Avelsrätt vid frusen sperma 
Agneta Lönn, chefsjurist på SKK, föredrog arbetet med avtalet avseende överlåtelse av fryst 
sperma. Avtalet kan användas på samma sätt som ett parningsavtal och det är inget krav att 
använda, men en rekommendation. Till dagens möte hade SKK/AK sammanställt ett antal 
synpunkter som Agneta besvarade. Agneta beskrev bland annat att vissa av synpunkterna 
från Avelskommittén inte kan beslutas av SKKs Centralstyrelse utan behöver hanteras genom 
en motion till Kennelfullmäktige, KF, alternativt som en proposition från CS. Mötet 
diskuterade att eventuellt se över möjligheterna till att skapa en gemensam arbetsgrupp 
med Uppfödarkommittén, UpK, för att diskutera hanteringen och innehållet i SKKs avtal. 
SKK/AK noterade informationen och tackade Agneta för hennes deltagande.  
 

c) 2023 - 2 § 32 e) Begränsa antalet kullar på hamiltonstövare 
Liselott Ringman och Sofia Malm Persson rapporterade att frågan varit uppe på ett möte 
med Svenska Stövarklubben den 15 maj. Specialklubben kommer fortsatt att diskutera 
frågan inom klubben och senare under året inkomma med underlag till SKK/AK. Ärendet är 
därmed fortsatt bordlagt.  
 

d) 2023 - 5 § 99 c) Inkorsningsprojekt/program för drentsche patrijshond  
Mötet informerades om att en ansökan avseende inkorsningsprojekt har inkommit till 
kommitténs sekreterare, dock för tätt inpå mötet för att kunna hanteras. Ärendet är därmed 
fortsatt bordlagt för hantering på kommande möte den 3 september.  
 

e) 2024 2 § 34 c) Förändrade regler för avelsspärr 
Vid föregående möte tog SKK/AK del av ett underlag med förslag på tillägg för att spärra en 
hund för avel. Arbetsgruppen har inte haft utrymme att arbeta med frågan och det finns 
därmed inget nytt att rapportera. Ärendet är därmed fortsatt bordlagt.   
 

f) 2024 2 § 34 b) SKK/AKs synpunkter kring befintlig information på sidan Köpahund 
och tankar kring vad som saknas  

Sedan föregående möte har sekreteraren förmedlat den tidigare framtagna skrivelsen till 
arbetsgruppen. Det finns fortsatt frågor att arbeta med och inget nytt att rapportera till 
kommittén. Ärendet är därmed fortsatt bordlagt. 
 

g) 2024 1 § 35 c) Ansökan från Svenska Finskstövarföreningen om hälsoprogram för 
ataxi  

Svenska Finskstövarföreningen hade till föregående möte inkommit med en ansökan om att 
införa hälsoprogram för cerebellär ataxi (neuronal ceroid lipofuscinosis, NCL-A) på nivå 1 
(registrering av resultat). Cerebellär ataxi (NCL-A) även kallad cerebellär cortikal 
degeneration, cerebellär abiotrophi, är en sjukdom som påverkar lillhjärnan. Ärendet 
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bordlades i väntan på yttrande från specialklubben samt hantering av SKKs DNA-grupp. Till 
dagens möte hade såväl yttrande som information från DNA-gruppen inkommit. 
 
Svenska Finskstövarföreningen beskriver i sin ansökan att klubben har en egen lista över 
DNA-resultat och hundar som är testade hereditärt fria. Klubbens uppfattning är att listan 
börjar bli för stor för att administreras av föreningens funktionärer. Av klubbens RAS-
dokument framgår att finsk stövare som skall användas i avel rekommenderas att utföra 
gentest för ataxi. 
 
SKK/AK förtydligade att kommittén sedan tidigare har ett policyuttalande avseende DNA-
tester i avelsarbetet. Genetiska tester är ett utmärkt verktyg i avelsarbetet för bättre hälsa 
hos våra hundar, förutsatt att dessa tester är tillförlitliga, relevanta och används på ett 
klokt sätt. Uppfödare och hundägare bör noggrant utvärdera nyttan med och 
konsekvenserna av ett genetiskt test innan detta utförs. Risken med ett ensidigt 
eller överdrivet fokus på DNA-testresultat är att andra viktiga åkommor eller 
egenskaper hamnar i skymundan. Policyuttalandet kan läsas i sin helhet på SKKs webbplats. 
 
Ansökan hade inför mötet behandlats av SKKs DNA-grupp och Sofia Malm Persson 
redogjorde för arbetsgruppens bedömning av testets validitet, baserat på tillgängligt 
vetenskapligt underlag. Mötet noterade att både Norge och Finland registrerar testet. 
Kommittén noterade även att Svenska Stövarklubben ställer sig bakom rasklubbens ansökan. 
SKK/AK beslutade efter diskussion att godkänna klubbens ansökan om hälsoprogram på nivå 
1 avseende DNA-resultat för NCL-A hos finsk stövare. Resultaten kan registreras i SKKs 
databas så snart tekniska rutiner är på plats. 
 

h) 2024 2 § 35 b) Ansökan från Bichon Havanais & Bolognese Club om hälsoprogram 
för hjärta 

Ärendet bordlades vid föregående möte för att invänta yttrande från specialklubben samt 
genomföra ett möte med representanter från kansliet, SKK/AK, Jens Häggström samt ras- 
och specialklubb. Mötet bör även involvera Chihuahuacirkeln som kontaktat kansliet 
angående hälsoprogram för hjärta. SKK/AK konstaterade att yttrande ännu inte har 
inkommit och mötet inte arrangerats. Ärendet är därmed fortsatt bordlagt. 
 

i) 2024 2 § 35 d) Ansökan från Svenska Älghundklubben om hälsoprogram för 
glaukom och dvärgväxt 

Svenska Älghundklubben hade till föregående möte inkommit med en ansökan om att införa 
hälsoprogram för ögonsjukdomen glaukom (grön starr) samt dvärgväxt på nivå 1 
(registrering av resultat) hos norsk älghund, grå. Grön starr innebär ett ökat tryck inne i ögat 
som slutligen leder till blindhet. Ärendet bordlades i väntan på hantering av SKKs DNA-grupp 
vilket genomförts till dagens möte. 
Svenska Älghundklubben beskriver i sin ansökan att Norska Kennelklubben, NKK, sedan en 
tid tillbaka har infört krav på undersökning för både glaukom och dvärgväxt för registrering 

https://www.skk.se/uppfodning/halsa/dna/dna-i-avelsarbete/
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av avkommor. Klubben ser ett problem i avelsutbytet mellan länderna där Norge t. ex inte 
kan använda svenska avelsdjur. Båda mutationerna, såväl som sjukdomarna, baserat på 
tillgängligt underlag anses vara relevanta i rasen. 
 
Av RAS-dokumentet för norsk älghund, grå framgår att klubbens avelsrekommendationer för 
glaukom är att sjuk hund, dess föräldrar och helsyskon utesluts ur avel samt att avkomma till 
sjuk hund utesluts ur avel. Ett validerat DNA-test är även önskvärt. Gällande dvärgväxt lyfts 
det som förekommande samt att DNA-test är önskvärt.  
 
Ansökan hade inför mötet behandlats av SKKs DNA-grupp och Sofia Malm Persson 
redogjorde för arbetsgruppens bedömning av testernas validitet, baserat på tillgängligt 
vetenskapligt underlag. SKK/AK beslutade efter diskussion att godkänna klubbens ansökan 
om hälsoprogram på nivå 1 avseende DNA-resultat för glaukom och dvärgväxt hos norsk 
älghund, grå. Resultaten kan registreras i SKKs databas så snart tekniska rutiner är på plats. 
 
§ 52  Arbetsgrupper och uppdrag 
SKK/AK såg över pågående arbetsgrupper och dess uppdrag.  
 
§ 53  Arbetsgruppen för rashundars sundhet, AG-RS 
Lars Ramberg föredrog arbetet inom arbetsgruppen. Ett heldagsmöte hölls den 8 april där 
även Sofia Malm Persson deltog under förmiddagen och bland annat gick igenom och 
förklarade genetiska samband mellan exteriör och hälsa samt välfärd. Arbetsgruppen har 
påbörjat arbetet med att, i enlighet med uppdrag från SKK/CS, ta fram en exteriör målbild 
för respektive fokusras. Målbilderna ska motsvara samtliga kriterier i SKKs 
programförklaring. Arbetsgruppen har regelbundet haft kortare digitala avstämningsmöten 
dedikerade till arbete med exteriöra målbilder. AG-RS önskar arrangera webbinarier under 
hösten för att informera om innehållet i SKKs programförklaring.  
SKK/AK tackade för informationen och uppdrog åt Lars att undersöka hur SKK/AK enklast 
informeras om målbilderna innan dessa redovisas för SKK/CS.  
 
§ 53 Arbetsgruppen för rashundars sundhet, AG-RS förklarades omedelbart justerad.  
 
§ 54  Avtalsanslutna klubbar 

a) Avtalsanslutna klubbar med och utan rasansvar 
Camilla Andersson och Maria Dahlberg rapporterade från sitt arbete med att se över 
kriterier som SKK/AK önskar att en klubb ska uppfylla för att den ska anses vara lämplig att 
ha eget rasansvar. Kommittén såg över och diskuterade det inkomna förslaget. Dokumentet 
är framtaget som ett internt arbetsmaterial och diskussionsunderlag att använda i arbetet 
med de klubbar som ännu inte har rasansvar. SKK/AK beslutade efter en mindre justering att 
fastställa dokumentet. 
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Kommittén gick därefter igenom listan över avtalsanslutna klubbar med och utan rasansvar. 
Gällande klubbar som inte har rasansvar uppdrog mötet till sekreteraren att informera 
klubbarna om vem deras kontaktperson från kommittén är. Mötet noterade att det är 
ganska många klubbar som har rasansvar men inte någon klubbtillhörighet. SKK/AK uppdrog 
till sekreteraren att ha dialog med föreningskommittén, FK, angående arbetet med att förse 
klubbarna med tillhörighet i en specialklubb alternativt bildande av egen klubb samt 
påminna om den gemensamma arbetsgrupp som tidigare diskuterats. Gällande klubbar som 
varken har klubbtillhörighet eller rasansvar beslutade kommittén att utsedda AK-ledamöter 
kontaktar respektive klubb för fortsatt dialog.  
 
Avslutningsvis lyfte SKK/AK diskussionen angående hanteringen av avtalsanslutna klubbars 
RAS-dokument. I och med att klubbarna nu har tilldelade kontaktpersoner beslutade även 
SKK/AK att kontaktpersonen även sköter granskningen av inkommit RAS-dokument.  
 
§ 55  Rasspecifika avelsstrategier, RAS 

a) Inkomna RAS 
SKK/AK såg över listan över inkomna RAS, där det äldsta är från 2021. Här behöver statistik 
uppdateras och innehållet struktureras om så att dokumentet följer RAS-mallen. På grund av 
den långdragna arbetsprocessen avbryter nu SKK/AK pågående granskning av detta RAS och 
emotser ett nytt och uppdaterat RAS-dokument från Svenska Schnauzer Pinscherklubben. 
 

b) RAS för fastställande 
Till dagens möte hade sex RAS-dokument granskats och föreslagits för fastställande. 
 

• Bichon havanais  
• Drentsche patrijshond 
• Gonczy polski  
• Grosser schweizer sennenhund 
• Phalène  
• Östsibirisk lajka  

 
SKK/AK diskuterade vardera RAS-dokument och beslutade efter diskussion att fastställa RAS-
dokumentet för bichon havanais, drentsche patrijshond, gonczy polski, grosser schweizer 
sennehund, phalène och östsibirisk lajka. 
 
SKK/AK noterade att phalène och papillon tar fram separata RAS-dokument trots att de är 
varianter av en FCI-godkänd ras och ryms inom samma rasstandard. Diskussionen angående 
gemensamt RAS-dokument för raser med varianter har tidigare varit uppe till diskussion 
inom Avelskommittén och det har då konstaterats att de flesta rasklubbar lämnar in ett RAS-
dokument per ras, där alla rasvarianter innefattas. Vid kommande revidering av RAS för 
papillon/phalène är det önskvärt med ett gemensamt dokument och kommittén delegerade 
till Maria Lönnhammar att lyfta önskemålet med berörda klubbar. 
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Vidare diskuterade kommittén hanteringen av RAS-dokument mellan ras- och specialklubb 
och noterade att det förekommer fall där rasklubbens förslag till dokument blir liggande 
under en längre tid hos specialklubben. SKK/AK identifierade en specialklubb där detta 
förekommit och beslutade att tillskriva klubben gällande hanteringen av 
specialklubbsansvaret i relation till RAS-dokument.  
 
§ 55 Rasspecifika avelsstrategier, RAS b) RAS för fastställande förklarades omedelbart 
justerad. 
 
§ 56  Utbildning   

a) Webbinarier  
Anne Bucksch informerade om att Sofia Malm Persson föreläst om vad som är skillnaden 
mellan ett inkorsningsprojekt och blandrasavel. Under webbinariet deltog även 
Specialklubben för Cavalier King Charles Spaniel och delade med sig av sin erfarenhet av 
inkorsningsprojekt. Vidare föredrog Anne arbetet med att planera in höstens webbinarier 
SKK/AK var positiva till att AG-RS arrangerar webbinarier med information om arbetet med 
SKKs programförklaring samt genomföra ett webbinarium med temat ögonsjukdomar/ECVO 
under hösten där bland annat Karin Brostam Berglund och Elisabeth Rhodin föreslogs som 
föreläsare. 
 

b) Digitala ras och specialklubbsträffar 
Den 23 maj arrangeras en digital ras- och specialklubbsträff med temat att arbeta med RAS. 
Anne Bucksch och Mikaela Sandbacka föreläser under träffen. Vidare diskuterades träffar för 
hösten 2024. Ett förslag som tidigare inkommit till SKK/AK var avelskommitténs roll i klubben 
där Maija-Leena Eloranta och Maria Dahlberg tagit på sig att planera och leda träffen. 
Kommittén föreslog även att det bör arrangeras en repris på att arbeta med RAS, detta tack 
vare det stora intresse för ämnet och för att kunna bereda plats till alla de som inte kom 
med på vårens träff där antalet anmälda var dubbelt så stort som antalet platser. Slutligen 
föreslogs även vad det innebär att ha rasansvar samt eventuellt även ECVO. 
 

c) Diplomerad avelsfunktionär 
Den 27–28 april arrangerades helgkurs för avelsfunktionärer på SKKs kansli. Utbildningen 
resulterade i att det nu finns ytterligare nio Diplomerade avelsfunktionärer i SKKs ras- och 
specialklubbar. Ytterligare ett antal blir Diplomerade så snart de avslutat den distanskurs i 
avel och genetik som pågår nu och hos de kursdeltagare som ännu inte gått distanskursen 
var intresset stort för att göra det under hösten. Mötet noterade även att beslut om att se 
över möjligheterna för att arrangera en utbildning under hösten delegerades till kansliet 
under § 48.  
 

d) Avelskonferens 2025 
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SKK/AK diskuterade möjligheterna till att arrangera en avelskonferens 2025 och noterade att 
det ännu är för tidigt att avgöra om det med anledning av besparingsåtgärder kommer vara 
möjligt att genomföra en konferens 2025.  
 

e) Förfrågan från SKKs utbildningskommitté  
En förfrågan hade inkommit från SKKs utbildningskommitté, UK, angående förslag på 
utbildningsbehov eller idéer och önskemål som kommittén eventuellt har. SKK/AK lyfte 
bland annat att en tidsplan över när distansutbildningen i avel och genetik öppnar vore 
önskvärt för att kunna schemalägga avelsfunktionärsutbildningen i relation till att deltagarna 
är klara med kursen men även för att kunna tipsa klubbarnas avelsfunktionärer om när 
distanskursen öppnar. Vidare föreslog kommittén att skicka UK ett önskemål om stöttning i 
vilka interaktiva applikationer som finns på marknaden och som kan vara möjliga för SKK att 
använda under utbildningar och konferenser.  
 
§ 56 Utbildning e) Förfrågan från SKKs utbildningskommitté förklarades omedelbart justerad. 
 
§ 57  Ärenden 

a) Svenska Pudelklubben angående ny rasstandard  
Mötet tog del av en inkommen skrivelse från Svenska Pudelklubben rörande ny rasstandard 
som ska gälla från 1 augusti 2024, samt ett bifogat protokollsutdrag med ett antal beslut 
rörande avel och utdelning av certifikat i relation till färg. Av skrivelsen framgår att klubben 
önskar en dialog i frågan. SKK/AK noterade ett antal frågeställningar i protokollsutdraget 
som bör diskuteras med klubben. 
 
SKK/AK beslutade att boka in ett möte med Svenska Pudelklubben där Karin Brostam 
Berglund och Fredrik Bruno deltar som representanter för den pågående arbetsgruppen 
rörande färg samt att Mikaela Sandbacka deltar som granskare av RAS för pudel. 
 
§ 57 Ärenden a) Svenska Pudelklubben angående ny rasstandard förklarades omedelbart 
justerad 
 

b) Generell skrivelse angående kringgående av regelverk 
Förelåg ett förslag till uttalande att införa i SKKs registreringsregler för att förhindra ett 
kringgående av regelverket. Förslaget lyder: 
 
”Om hund som enligt SKKs regelverk inte får användas i avel exporteras till annat land för 
avel, kommer avkommor som återimporteras till Sverige att åsättas avelsspärr som ej kan 
borttagas. Ägaren kan också komma att bli föremål för disciplinär prövning.” 
 
SKK/AK konstaterade att det är ett bra förslag och beslutade att föreslå Centralstyrelsen att 
införa skrivelsen i SKKs registreringregler. 
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c) Förfrågan från SKKs föreningskommitté angående lämplig specialklubb för hundras 

Inkommen förfrågan från SKKs föreningskommitté, FK, om att uttala sig om lämplig 
klubbtillhörighet för rasklubb som önskar bli avtalsansluten till SKK. SKK/AK diskuterade 
förfrågan men ansåg sig inte ha tillräckligt med kunskap om hundrasen för att uttala sig.  
 

d) Utformning av BSI-texter i samarbete med SKKs exteriördomarkommitté   
SKKs exteriördomarkommitté önskar stöttning från SKK/AK i att utforma texter relaterade till 
BSI. SKK/AK beslutade att delegera uppdraget till Maria Lönnhammar som har tidigare 
erfarenhet av att arbeta med BSI.  
 
§ 58   Hälsoprogram 

a) Svenska Welsh Corgi Klubben 
SKK/AK beslutade efter en lång och noggrann diskussion vid AK-2 2024 att föreslå SKK/CS att 
införa hälsoprogram på nivå 2 (krav på centralt registrerat resultat avseende specifik 
sjukdom) för höftledsdysplasi, HD, för welsh corgi cardigan och welsh corgi pembroke fr o m 
1 januari 2025. Ärendet blev därefter återremitterat till SKK/AK. Kommitténs arbetsgrupp i 
frågan hade till dagens möte tagit fram ett förtydligande underlag som noggrant sågs över. 
Ett informationsmöte har även bokats in med specialklubben den 27 maj för att klargöra 
eventuella frågeställningar kring hälsoprogrammet.  
 
SKK/AK beslutade efter diskussion att skicka det förtydligande underlaget till SKK/CS med 
förslaget att införa hälsoprogram på nivå 2 för höftledsdysplasi, HD, för båda raserna fr o m 
1 januari 2025.  
 
§ 58 Hälsoprogram a) Svenska Welsh Corgi Klubben förklarades omedelbart justerad. 
 

b) Utvärdering av RFG-Scheme 
Vid CS 1–2023 togs ett inriktningsbeslut om att införa hälsoprogram på nivå 2 (krav på 
centralt registrerat resultat avseende specifik sjukdom) för de tre fokusraserna avseende 
RFG-Scheme fr o m 1 januari 2025. Om minst 80% av föräldradjuren till kullar i respektive ras 
registrerade under 1 juli 2023 till 30 juni 2024 är testade, skulle en förlängning av 
hälsoprogrammet på nivå 1 för raserna komma i fråga under ytterligare en period. 
Centralstyrelsen hänvisade då till den allmänna debatten om hälsan hos våra rashundar och 
risk för trovärdighetsproblem för SKK och såg behovet av att snabba på processen med att 
testa avelsdjur inom de tre fokusraserna för att förbättra deras hälsa. Vid CS 3–2023 
uppdrogs AG-RS att i dialog med klubbarna ta fram en plan med åtgärder för att definiera 
hur många föräldradjur som ska vara testade inom respektive ras och år. Planen skulle 
redovisas vid kommande CS möte och uppföljning av planen ske första och tredje kvartalet 
varje år med ambitionen att senast 2026 införa hälsoprogram på nivå 2.  
 
SKK/AK konstaterade att någon plan med åtgärder inte presenterats för Avelskommittén och 
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utgår därför från inriktningsbeslutet från CS 1–2023. Kommittén såg noggrant över statistik 
för antal registrerade kullar där föräldradjuren är undersökta och noterade att det inte är i 
närheten av att uppnå minst 80%. Baserat på statistiken över parningskombinationer samt 
att det inte finns någon åtgärdsplan från den tidigare arbetsgruppen för rashundars sundhet 
beslutade SKK/AK att föreslå Centralstyrelsen att införa hälsoprogram på nivå 2 fr o m 1 
januari 2025. Beslutet innebär att vid registrering av valpkull ska föräldradjuren ha officiellt 
RFG-Scheme resultat. I enlighet med SKKs grundregler ska giltigt resultat föreligga före 
parning.  
 
SKK/AK påminner även om att den generella rekommendationen är att endast hundar 
graderade som grad 0, kliniskt opåverkade av BOAS, och med mycket gott allmäntillstånd, 
ska användas i avel. Det kan i vissa fall vara motiverat att använda hund i avel med grad 1, 
med hänsyn till andra viktiga egenskaper och/eller populationens långsiktiga utveckling. Här 
bör rasspecifik hänsyn tas. I det fall hund med BOAS grad 1 används i avel är det viktigt att 
säkerställa att parningskombinationen inte medför ökad risk för kliniska problem hos 
avkommorna. Det kan inte anses förenligt med SKKs grundregler att till avel använda hundar 
som undersökts som grad 2 eller 3, det vill säga bedömts vara kliniskt affekterade av BOAS, 
vilket även framgår av Avelskommitténs uttalande om avel med brakycefala raser. 
 
Mötet noterade även att övriga nordiska länder har infört hälsoprogram avseende BOAS på 
nivå 2 och att SKK/AKs beslut således är i linje med de åtgärder som vidtas i övriga norden. 
 
Mötet tog del av information rörande pågående kalibrering av undersökande veterinärer. Ett 
första tillfälle genomfördes den 14 maj och det andra den 27 maj. 
 
§ 58 Hälsoprogram b) Utvärdering av RFG-Scheme förklarades omedelbart justerad. 
 

c) Ansökan om hälsoprogram (nivå 2) för patellaluxation hos prazsky krysarik 
Det förelåg en ansökan från Svenska Prazsky Krysarik Klubben, SPKK, genom Svenska 
Dvärghundsklubben, SDHK, om att ändra hälsoprogram för patellaluxation från nivå 1 
(registrering av resultat) till nivå 2 (krav på centralt registrerat resultat avseende specifik 
sjukdom) för prazsky krysarik.  
 
SKK/AK tog del av det inskickade underlaget där klubben beskriver en minskad andel 
undersökta hundar under de senaste åren och ser en ökad risk att icke undersökta individer 
med patellaluxation i högre grad omedvetet används i avel. Det förelåg även ett yttrande 
från SDHK som stödjer rasklubbens ansökan. SKK/AK noterade att rasklubben skriver att 
ingen grad av patellaluxation ska anges som hinder för avel. Kommittén vill betona att SKKs 
generella rekommendation är att endast hundar med normala knäleder ska gå i avel och att 
en hund med kliniska symptom av patellaluxation aldrig är lämplig i avel, oavsett grad vid 
undersökning. Rasspecifika avelsstrategier avseende patellaluxation tas normalt fram av 
respektive rasklubb och kan behöva variera något beroende på förekomsten av 
patellaluxation, vilka kliniska symptom patellaluxation ger i rasen och vilka andra 
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hälsoproblem/egenskaper man har att ta hänsyn till i avelsarbetet. I vissa raser accepteras 
hundar med patellaluxation grad 1 i avel förutsatt att dessa paras med normal individ (grad 
0).  
 
SKK/AK beslutade efter diskussion att godkänna SPKKs ansökan om att för rasen prazsky 
krysarik införa hälsoprogram på nivå 2 avseende patellaluxation. Beslutet gäller fr o m 1 
januari 2025 och innebär att vid registrering av valpkull ska föräldradjuren ha officiell 
patellastatus. I enlighet med SKKs grundregler ska giltigt resultat föreligga före parning. 
 
I samband med beslutet framhöll SKK/AK vikten av att rasklubben går ut med tydlig 
information om förändringen för att undvika missförstånd gällande registreringskravet för 
prazsky krysarik. Införandet av hälsoprogram innebär även att klubben behöver göra en 
delrevidering av sitt RAS-dokument och utöver information om vad hälsoprogrammet 
innebär även formulera avelsrekommendationer.  
 
§ 58 Hälsoprogram Ansökan om hälsoprogram (nivå 2) för patellaluxation hos prazsky 
krysarik förklarades omedelbart justerad.  
 

d) Ansökan om hälsoprogram (nivå 2) för cerebellär ataxi, NCL-A, hos alpenländische 
dachsbracke  

Svenska Alpenländische Dachsbrackeklubben hade inkommit med en ansökan om att höja 
nivån på hälsoprogrammet för cerebellär ataxi (neuronal ceroid lipofuscinosis, NCL-A) från 
nivå 1 (registrering av resultat) till nivå 2 (krav på centralt registrerat resultat avseende 
specifik sjukdom). Cerebellär ataxi (NCL-A) även kallad cerebellär cortikal degeneration, 
cerebellär abiotrophi, är en sjukdom som påverkar lillhjärnan. 
 
Svenska ADB Klubben beskriver i sin ansökan att flera hundar som avlidit eller avlivats har 
varit homozygoter för NCL-A. Sjukdomen har också visat sig kliniskt i mycket yngre ålder än 
tidigare noterats där de senaste fallen var 18–19 månader när de fick avlivas. Klubben lyfter 
att det finns en oro gällande möjligheten att hitta utländska avelsdjur som är testade, dock 
lyfts i ansökan att det går att se en ökning av testade hundar och att det finns ett önskemål 
om att i samråd med SKK se över och lägga till fler godkända laboratorier.  
SKK/AK beslutade efter diskussion att godkänna klubbens ansökan om hälsoprogram på nivå 
2 avseende DNA-resultat för NCL-A hos alpenländische dachsbracke. Beslutet gäller fr o m 1 
januari 2025 och innebär registreringsförbud för avkomma efter föräldradjur som inte är 
officiellt DNA-testad för NCL-A vid av SKK godkänt laboratorium eller som är hereditärt fri 
avseende NCL-A. I enlighet med SKKs grundregler ska giltigt resultat föreligga före parning. 
 
Registreringsförbud gäller för avkomma vars bägge föräldradjur är anlagsbärare för NCL-A. 
DNA-testad anlagsbärare får endast användas i avel tillsammans med hund som är DNA-
testad fri/clear eller hereditärt fri. Att använda genetiskt affekterad hund i avel är ett brott 
mot SKKs grundregler, oavsett hundens kliniska status. SKK/AK delegerade även till Sofia 
Malm Persson att föra dialog med klubben angående godkända laboratorier. 
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§ 58 Hälsoprogram d) Ansökan om hälsoprogram (nivå 2) för cerebellär ataxi, NCL-A, hos 
alpenländische dachsbracke förklarades omedelbart justerad.  
 
§ 59  Dispensärenden 

a) Dispensansökan avseende avelsspärr 
SKK/AK har mottagit en fråga från en hundägare som vill belägga sin hund med avelsspärr då 
hunden har lämnat avkommor behäftade med demodex canis, även kallat demodikos. 
Demodikos är ett hudkvalster som lever i hårsäckarna. Det råder olika meningar kring 
ärftligheten kring sjukdomen och det pågår forskningsprojekt i frågan. För att få ut 
ersättning för utebliven avel från försäkringsbolaget krävs att hunden är avelsspärrad hos 
SKK. SKK/AK har sedan tidigare en arbetsgrupp som ser över om det ska genomföras några 
tillägg eller förändringar i de rutiner som finns gällande att avelsspärra en hund. I dagsläget 
är det endast aktuellt att belägga hund med avelsspärr som själv är sjuk. Kommittén 
beslutade att meddela hundägaren att hunden, enligt nuvarande regelverk för avelsspärr, 
inte kan beläggas med den avelsspärr som hundägaren önskar. 
 

b) Dispensansökan gällande parning med HD-belastad riesenschnauzer 
Ansökan om att genomföra en parning med en HD-belastad riesenschnauzer. SKK/AK 
noterade att hundrasen har hälsoprogram för HD på nivå 3 (hälsoprogram med krav på visst 
resultat inför avel). Den beskrivna kombinationen utgörs av en tik med HD-grad C/C samt 
hanhund med HD-grad A/A. Hundägaren motiverar sin ansökan med att färgen svart och 
silver nyligen blivit godkänd och att det därmed endast finns ett fåtal tikar för avel i Sverige 
där båda har HD-grad C. Yttrande har hämtats från såväl ras- och specialklubb som yrkar på 
avslag till ansökan med hänvisning till bland annat att para inom den specifika färgen för 
rasen inte tar tillräcklig hänsyn till genetisk mångfald och hälsa. Såväl ras- som specialklubb 
betonade i sina yttranden att dispens från hälsoprogram kan vara befogat men att det ställer 
krav på att härstamningens hälsoresultat kan uppväga den enskilda kombinationen, något 
som inte visats i detta fall. SKK/AK förde en noggrann diskussion i ärendet och beslutade i 
enlighet med ras- och specialklubb att avslå ansökan.   
 

c) Dispensansökan avseende hälleforshund  
Ansökan om dispensregistrering gällande hälleforshund. Hundens fader är av rasen 
östsibirisk lajka och modern hälleforshund där båda föräldradjuren är registrerade i SKK. 
Ägarens motivering till ansökan är att det är av vikt att tillföra nytt blod till hälleforshunden. 
Av ansökan framgår även att hanen är utställd inofficiellt med excellent, jagar bra, ögonlyst 
utan anmärkning samt är HD-röntgad med resultatet C-höfter. Yttrande har hämtats från 
specialklubben som ställer sig tveksamma till att en sådan liten ras som hälleforshund bör 
använda sig av en hund med C-höfter. Specialklubben lyfter frågan om det eventuellt kan 
finnas syskon med bättre HD-status och därmed ett bättre avelsmaterial. Specialklubben 
hade även fått in information om att hunden i fråga ska genomföra en omröntgen. SKK/AK 
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delade specialklubbens yttrande och beslutade att avslå ansökan. Om hunden efter 
omröntgen visar sig ha normala höftleder kan hundägaren ansöka om dispensregistrering på 
nytt.  
   
SKK/AK noterade även att parningen var genomförd i samarbete med Hälleforshundklubben 
med hänvisning till öppen stambok. Kommittén beslutade att föreslå rasklubben att ta 
kontakt med Svenska Älghundklubben angående detta för att få stöd i hanteringen av 
begreppet för öppen stambok. Om det därefter visar sig att såväl ras- som specialklubb 
behöver stöd i frågan kan Avelskommittén involveras.  
 
§ 60  Konferensbidrag 
Med anledning av de besparingsåtgärder som kommittén uppdragits att genomföra ställs 
konferensbidragen för 2024 in. Att klubbarna möjliggör för sina medlemmar att delta på 
uppfödarträffar, raskonferenser och liknande är en viktig del i att främja avelsarbetet och 
kommittén beklagar därmed att det inte kommer vara möjligt att ge ut några bidrag under 
året. SKK/AK noterade att det inkommit flera bra ansökningar från ett antal rasklubbar och 
önskade klubbarna varmt lycka till med sina viktiga arrangemang.  
 
§ 61   Utvecklingsfonden 

a) Slutrapport från Erling Strandberg gällande gemensamt HD-index för Sverige och 
Norge 

Det förelåg en slutrapport från Erling Strandberg som genomfört en pilotstudie avseende 
utveckling av ett gemensamt HD-index för Sverige och Norge för att möjliggöra en 
gemensam avelsvärdering för HD i de båda länderna. Av slutsatsen framgår att det finns 
goda förutsättningar för och flera fördelar med en gemensam avelsvärdering för Norge och 
Sverige för de fem raser som ingått (berner sennenhund, dansk-svensk gårdshund, finsk 
lapphund, norsk älghund grå och nova scotia duck tolling retriever). En grundförutsättning 
för en gemensam avelsvärdering är dels att man översätter skalan A-E på samma sätt och att 
man har samma statistiska modell. Det senare kan då innebära att vissa faktorer som finns i 
den nuvarande svenska modellen inte kommer med, t ex sederingspreparat. De största 
fördelarna med att gå över till en gemensam avelsvärdering skulle vara att man korrekt kan 
jämföra avelsvärden för norska och svenska hundar med varandra och att hundar som bara 
har röntgenresultat från ett land får betydligt högre säkerhet i avelsvärdena, vilket skulle 
kunna leda till ett högre genetiskt framsteg för HD. SKK/AK tackade för informationen. 
 
§ 62  Information från ordförande, ledamöter och adjungerade 

a) Ordförande 
Karin Berglund Brostam informerade att arbetsgrupperna rörande färg samt HD fortskrider 
där arbetsgruppen rörande färg ska ha ett avslutande möte efter sommaren.   
 

b) Ledamöter 
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Liselott Ringman och Camilla Andersson föreläste tillsammans med Sofia Malm Persson om 
avel för jaktliga egenskaper vid jakthundskommitténs specialklubbsträff för jakthundar. 
Camilla Andersson har i egenskap av kontaktperson för Svenska Miniature American 
Shepherdklubben haft ett möte med klubben. 
 
Elisabeth Rhodin har föreläst för Welsh Springer Spanielklubben och ska föreläsa för Svenska 
Miniature American Shepherdklubben.  
 

c) Adjungerade  
Helena Skarp informerade att mötena med Svenska Cavalier King Charles Spanielklubben 
angående inkorsningsprojektet fortskrider.  
 
Sofia Malm Persson rapporterade från arbetet med en ny e-tjänst, som på sikt ska ersätta 
nuvarande Hunddata och Avelsdata. Kommittén fick ta del av en effektkarta som används i 
projektet och Sofia informerade om att kommentarer från kommittén är välkomna. NKU/VK 
samt den nordiska arbetsgruppen för DNA har haft möte. Sofia ska tillsammans med Helena 
Skarp föreläsa på International Dog Health Workshop i Helsingfors i juni. 
 
§ 63  Protokoll och protokollsutdrag 
 

a) Protokoll 
SKKs centralstyrelse, nr 2 2024 
SKKs exteriördomarkommitté, nr 2 2024 
SKKs föreningskommitté, nr 3 2024 
SKKs utbildningskommitté, nr 2 2024 
SKKs utställningskommitté, nr 2 2024 
 

b) Protokollsutdrag 
Protokollsutdrag, CS-2-2024 § 50 Frågor som rör läns- och specialklubb b) Skrivelse från 
specialklubbar angående kastration 
Protokollsutdrag, CS-2-2024 § 60 Avelskommittén, AK d) Protokollsutdrag AK 1/2024, § 6 j) 
Bordlagda ärenden - Ansökan om erkännande av en ny hundras, markiesje, på nivå 1 
Protokollsutdrag, CS-2-2024 § 60 Avelskommittén, AK e) Protokollsutdrag AK 2/2024, § 28 d) 
Bordlagda ärenden – Återstående beslut RFG-Scheme - utländska intyg m.m. 
Protokollsutdrag, CS-2-2024 § 64 Exteriördomarkommittén, EDK b) Brev från EDK till CS – 
Engelska kennelklubbens arbete med fokusraser 
Protokollsutdrag, UtstK-2-2024 § 42 Nya raser/rasnamn/klubbar  
 

§ 64  Övriga dokument till kommittén för kännedom 
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• FCI Scientific Commission 2023-10-24 

• FCI Scientific Commission 2024-01-24 

• FCI Breeding Commission 2023-07-22 

• FCI Breeding Commission 2024-02-24 

• FCI General Committee 2024-03-19-20 

• FCI Welfare and Health for Dogs Worldwide 

• Report on “The Distribution of FCI Pedigree Dogs in the European Union in 2022” 
 

a) Minnesanteckningar NKU 
 
§ 65   Nästa möte  
SKK/AKs nästa möte är den 3 september och genomförs digitalt.  

 
§ 66  Mötets avslutande 
Ordförande Karin Brostam Berglund tackade ledamöterna för ett trevligt möte och 
förklarade mötet avslutat.   
 

Vid protokollet 
Linda Widebeck 

 
Justeras    Justeras 
Karin Brostam Berglund   Camilla Andersson 
Ordförande    Ledamot 
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	Den 27–28 april arrangerades helgkurs för avelsfunktionärer på SKKs kansli. Utbildningen resulterade i att det nu finns ytterligare nio Diplomerade avelsfunktionärer i SKKs ras- och specialklubbar. Ytterligare ett antal blir Diplomerade så snart de av...
	d) Avelskonferens 2025
	SKK/AK diskuterade möjligheterna till att arrangera en avelskonferens 2025 och noterade att det ännu är för tidigt att avgöra om det med anledning av besparingsåtgärder kommer vara möjligt att genomföra en konferens 2025.
	e) Förfrågan från SKKs utbildningskommitté
	En förfrågan hade inkommit från SKKs utbildningskommitté, UK, angående förslag på utbildningsbehov eller idéer och önskemål som kommittén eventuellt har. SKK/AK lyfte bland annat att en tidsplan över när distansutbildningen i avel och genetik öppnar v...
	§ 57  Ärenden
	a) Svenska Pudelklubben angående ny rasstandard
	Mötet tog del av en inkommen skrivelse från Svenska Pudelklubben rörande ny rasstandard som ska gälla från 1 augusti 2024, samt ett bifogat protokollsutdrag med ett antal beslut rörande avel och utdelning av certifikat i relation till färg. Av skrivel...
	b) Generell skrivelse angående kringgående av regelverk
	Förelåg ett förslag till uttalande att införa i SKKs registreringsregler för att förhindra ett kringgående av regelverket. Förslaget lyder:  ”Om hund som enligt SKKs regelverk inte får användas i avel exporteras till annat land för avel, kommer avkomm...
	c) Förfrågan från SKKs föreningskommitté angående lämplig specialklubb för hundras
	Inkommen förfrågan från SKKs föreningskommitté, FK, om att uttala sig om lämplig klubbtillhörighet för rasklubb som önskar bli avtalsansluten till SKK. SKK/AK diskuterade förfrågan men ansåg sig inte ha tillräckligt med kunskap om hundrasen för att ut...
	d) Utformning av BSI-texter i samarbete med SKKs exteriördomarkommitté
	SKKs exteriördomarkommitté önskar stöttning från SKK/AK i att utforma texter relaterade till BSI. SKK/AK beslutade att delegera uppdraget till Maria Lönnhammar som har tidigare erfarenhet av att arbeta med BSI.
	§ 58   Hälsoprogram
	a) Svenska Welsh Corgi Klubben
	b) Utvärdering av RFG-Scheme
	Vid CS 1–2023 togs ett inriktningsbeslut om att införa hälsoprogram på nivå 2 (krav på centralt registrerat resultat avseende specifik sjukdom) för de tre fokusraserna avseende RFG-Scheme fr o m 1 januari 2025. Om minst 80% av föräldradjuren till kull...
	c) Ansökan om hälsoprogram (nivå 2) för patellaluxation hos prazsky krysarik
	Det förelåg en ansökan från Svenska Prazsky Krysarik Klubben, SPKK, genom Svenska Dvärghundsklubben, SDHK, om att ändra hälsoprogram för patellaluxation från nivå 1 (registrering av resultat) till nivå 2 (krav på centralt registrerat resultat avseende...
	d) Ansökan om hälsoprogram (nivå 2) för cerebellär ataxi, NCL-A, hos alpenländische dachsbracke
	Svenska Alpenländische Dachsbrackeklubben hade inkommit med en ansökan om att höja nivån på hälsoprogrammet för cerebellär ataxi (neuronal ceroid lipofuscinosis, NCL-A) från nivå 1 (registrering av resultat) till nivå 2 (krav på centralt registrerat r...
	§ 59  Dispensärenden
	a) Dispensansökan avseende avelsspärr
	SKK/AK har mottagit en fråga från en hundägare som vill belägga sin hund med avelsspärr då hunden har lämnat avkommor behäftade med demodex canis, även kallat demodikos. Demodikos är ett hudkvalster som lever i hårsäckarna. Det råder olika meningar kr...
	b) Dispensansökan gällande parning med HD-belastad riesenschnauzer
	Ansökan om att genomföra en parning med en HD-belastad riesenschnauzer. SKK/AK noterade att hundrasen har hälsoprogram för HD på nivå 3 (hälsoprogram med krav på visst resultat inför avel). Den beskrivna kombinationen utgörs av en tik med HD-grad C/C ...
	c) Dispensansökan avseende hälleforshund
	Ansökan om dispensregistrering gällande hälleforshund. Hundens fader är av rasen östsibirisk lajka och modern hälleforshund där båda föräldradjuren är registrerade i SKK. Ägarens motivering till ansökan är att det är av vikt att tillföra nytt blod til...
	§ 60  Konferensbidrag
	Med anledning av de besparingsåtgärder som kommittén uppdragits att genomföra ställs konferensbidragen för 2024 in. Att klubbarna möjliggör för sina medlemmar att delta på uppfödarträffar, raskonferenser och liknande är en viktig del i att främja avel...
	§ 61   Utvecklingsfonden
	a) Slutrapport från Erling Strandberg gällande gemensamt HD-index för Sverige och Norge
	Det förelåg en slutrapport från Erling Strandberg som genomfört en pilotstudie avseende utveckling av ett gemensamt HD-index för Sverige och Norge för att möjliggöra en gemensam avelsvärdering för HD i de båda länderna. Av slutsatsen framgår att det f...
	§ 62  Information från ordförande, ledamöter och adjungerade
	a) Ordförande
	Karin Berglund Brostam informerade att arbetsgrupperna rörande färg samt HD fortskrider där arbetsgruppen rörande färg ska ha ett avslutande möte efter sommaren.
	b) Ledamöter
	Liselott Ringman och Camilla Andersson föreläste tillsammans med Sofia Malm Persson om avel för jaktliga egenskaper vid jakthundskommitténs specialklubbsträff för jakthundar. Camilla Andersson har i egenskap av kontaktperson för Svenska Miniature Amer...
	Elisabeth Rhodin har föreläst för Welsh Springer Spanielklubben och ska föreläsa för Svenska Miniature American Shepherdklubben.
	c) Adjungerade
	Helena Skarp informerade att mötena med Svenska Cavalier King Charles Spanielklubben angående inkorsningsprojektet fortskrider.
	Sofia Malm Persson rapporterade från arbetet med en ny e-tjänst, som på sikt ska ersätta nuvarande Hunddata och Avelsdata. Kommittén fick ta del av en effektkarta som används i projektet och Sofia informerade om att kommentarer från kommittén är välk...
	§ 63  Protokoll och protokollsutdrag
	a) Protokoll
	§ 64  Övriga dokument till kommittén för kännedom
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	a) Minnesanteckningar NKU
	§ 65   Nästa möte
	SKK/AKs nästa möte är den 3 september och genomförs digitalt.
	§ 66  Mötets avslutande
	Ordförande Karin Brostam Berglund tackade ledamöterna för ett trevligt möte och förklarade mötet avslutat.
	Vid protokollet Linda Widebeck

